
Fra:                                  Martin Friis <hrmeisterlarsen@hotmail.com> 

Sendt:                             3. marts 2015 12:34 

Til:                                   Center for Planter & Landbrugslov  (NaturErhvervstyrelsen) 

Emne:                              Høringssvar : sagsnr. 15–31020–000003 

  

Kære NaturErhverv 

  

  

Jeg har følgende høringssvar til "bekendtgørelsen om grønsagsfrø" der er i høring. 

  

Jeg anser det som problematisk, at bekendtgørelsen besværliggører bevaringen af gamle frosorter, 

der på nuværende tidspunkt ikke er sikret gennem kommercielle interesser. Bevaringen er i dag 

baseret på hobbybrug  (idealisme og naturalieøkonomi).  

Dette fordi sorterne i dag/på den korte bane ikke  repræsenterer nogen betragtelig værdi, fordi de 

ikke passer til de forbrugsmønstre markedet har i dag. 

På den lange bane bør det dog sikres, at vi har bevaret en række gamle sorter der er "genetisk 

brede" og således mere robuste overfor forandringer, herunder i forhold til klimaændringer og i 

forhold til skadedyr og sygdomme. Disse sorter kan derfor på den lange bane repræsentere en 

meget stor uvurderlig værdi. 

  

På den baggrund bør det sikres, at det forsat er muligt at håndtere og videreformidle frø af de 

gamle sorter,  så genressourcen sikres og viden om deres dyrkning til stadighed bevares. 

  

  

Med venlig hilsen 

  

Martin Friis 

Fiskbækvej 7 

7840 Højslev 
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